



ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟ်ဖျါအဖုၣ်

လါအီကူး ၃၁ သီ ၂၀၂၁ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြူၤနီၣ်ဂံၢ်-20-218-II

ချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ် ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟ်ဖျါအဖုၣ်: တၢ်ဖိၣ်န့ၣ်ဆူၣ်တၢ်ဒီးတၢ်မၤသံ၊  
လါယုၤလံ ၂၀၂၁ နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါဖျါတဘျီအံၤ ဘၣ်ဃး တၢ်ကဲထီၣ်တုၢ်အသးဖဲ မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ် ဖဲလါ  
ယုၤလံ ၁၂ သီ, ဒီးလါယုၤလံ ၁၆ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၤကဝီၤသဝီဖိတဂၤအံၤ ဒီဖျါအဆၢဝဲ ပုၤလၢအပၣ်ဃုာ်  
ပၣ်ဂီၢ်လၢ ကမ္ဘၢၤတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤထီၣ်ဒါသးမီၤဖိရီၤ CDM တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ် ဒ်သီးကလဲၤထီၣ်ဝဲ ဂံၢ်ခိၣ်ထံးသးတၢ်  
မၤလိလၢ ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျါသးမုၢ်ဒိၣ် KNLA အသးကလၢဟီၣ်ကဝီၤဒီး ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြးကီၣ်ကးက  
ရၢ SAC တဖၣ်ဆိကမိၣ်တယာ်ဝဲလၢ အမၤပိာ်ထီၣ်တၢ် မ့တမ့ၢ် အသူတၢ်လၢအပိာ်ထီၣ်သ့သ့တဖၣ်အယီၤ SAC ဟဲ  
ဖျါကွံာ်အီၤန့ၣ်လီၤ. ကညီဒီကလုာ်စၢဖျါကရၢ KNU ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် မၣ်လိာ်ဝဲ SAC သဝီသးပုၤလၢကဟဲ  
ထံၣ်လိာ်သးဒီးအဝဲသ့ၣ် ဒ်သီးကသံကွံာ်သံဒီးအီၤဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဖိၣ်သဝီဖိအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် KNU ပုၤဘၣ်မူ  
ဘၣ်ဒါတဖၣ် တဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်စံးဆၢ (တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါ လၢ SAC သဝီသးပုၤအအိၣ်နီတမံၤဘၣ်အယီၤဒီး) လီၤကဝီၤ  
KNU ကရူၢ်ခိၣ်ဒီး KNLA သးခိၣ်ခံၣ် လဲၤဖိၣ်ဝဲ SAC သဝီသးပုၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်ဟဲက့ၤဆူ KNLA အ  
သးကလၢအခါ SAC သးတဖၣ် ဒီးခးအဝဲသ့ၣ်လၢကျဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ခိးခးအကတီၢ် SAC ခးဘၣ်သဝီဖိလၢ အလဲၤ  
ပိာ်အဝဲသ့ၣ်အခံအကျါတဂၤ ဘၣ်ဒီးကျါအယီၤသံကွံာ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup>

ဖဲလါယုၤလံ ၁၂ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်န့ၣ် SAC ဒိၣ်သးရၣ်နီၣ်ဂံၢ်(၆၀) အသး လၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ သၣ်  
ဘိၣ်သးကလၢဖဲလၢဒိၣ်ဂ့ၢ်တဖၣ် ဟဲဖိၣ်ဝဲလီၤကဝီၤသဝီဖိ စီၤ၁--- လၢအသးနံၣ်အိၣ် ၄၀ တဂၤအံၤ ဖဲ  
အ---သဝီ, ထံလီၤယံၤကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်တၢ်ဖိၣ်န့ၣ်အီၤ ဒီဖျါအဆၢ  
ဝဲပုၤလၢအပၣ်ဃုာ်ပၣ်ဂီၢ်လၢ CDM တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်ဆူ KNLA အသးကလၢဟီၣ်ကဝီၤဒီး SAC ဆိကမိၣ်တ

<sup>1</sup>တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ လံာ်ဟ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါယုၤလံ ၂၀၂၁ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်  
ထီၣ်အီၤလၢ လီၤကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရူာ်  
KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂ်ဝီခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ် ဖဲလီၤကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တ  
ဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၤကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤ လၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်  
လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢတၢ်ကွဲးရှဲပုၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရှဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါန့ၣ်  
လီၤ.

ဟာဝဲလၢ အမၤပိၤထီၣ်တၢ် မ့တမ့ၢ် အသုတၢ်မၤပိၤထီၣ်တၢ်အယိၤလီၤ. စးထီၣ်လၢ သုးဟံးန့ၢ်ဆူၣ်ထံၣ်ကီၢ် တၢ်စိတၢ်ကမီၤဝံၤအလီၢ်ခံၣ်န့ၣ် အဝဲဆှၢဝဲပုၤသးစၢ်လၢသဝီပူၤ ဖဲ KNU တၢ်ပၤအပူၤမ့ၢ်ဂ့ၤ လၢဟီၣ်ကဝီၤ လၢတၢ်ပၤသးဝဲၤဖဲအပူၤမ့ၢ်ဂ့ၤ ဆူ KNLA အသုးကလၢဟီၣ်ကဝီၤ ဒ်သိးကထီၣ်ဝဲအသီ (၁၀) ဂံၢ်ခိၣ် ထံးသုးတၢ်မၤလိ လၢတၢ်ဒိသဒါလီၤနီၢ်ကစၢ်သးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အကျါ ပၣ်ဃုာ်ဒီးပုၤလၢအပၣ်ဃုာ် ပၣ်ဂီၢ်လၢ CDM တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤစ--- အကီၢ်စံးဝဲဒၣ်လၢ စီၤစ--- ပၣ်ဃုာ်ပၣ်ဂီၢ်လၢ တၢ် မၤပိၤထီၣ်တၢ်အကျါန့ၣ် အဝဲတန့ၣ်ဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးအဝဲတဲအါထီၣ်ဝဲလၢ ယဆိမိၣ်လၢအဝဲဘၣ်တၢ်ဟ် တၢ်ကမၣ်လၢအလိၤ ဒိဖျိအဝဲထီၣ်ဘၣ်ဝဲဂံၢ်ခိၣ်ထံးသုးတၢ်မၤလိလၢအပူၤကွံၣ်အယိၤန့ၣ်လီၤ. လၢအခိၣ် ထံးဖဲတၢ်ဖီၣ် စီၤစ--- ဝံၤအလီၢ်ခံၣ် အဟံၣ်ဖိယိဖိဒီးအသကိးတဖၣ် ဆဲးကျိးအီၤန့ၢ်ဘၣ်ဆၣ် စးထီၣ်ဖဲလၢ ယူၤလံ ၁၇သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်န့ၣ် ပုၤဆဲးကျိးအီၤတန့ၢ်နီၣ်တဂၤလၢဘၣ်အယိၤဒီး အဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ် ဘၣ်ယိၣ် န့ၢ်တၢ်လၢ အဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်တၢ်ဟ်ဖျါလၢ လါအီၤကူး ၇သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်အသိးန့ၣ် စီၤစ--- အဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ် လဲၤဆှၢန့ၢ်အီၤတၢ် အိၣ်တၢ်အီၤဒီးကသံၣ်ကသီတဖၣ်လၢအဂီၢ်န့ၢ်ဝဲဘၣ်ဆၣ် ထံၣ်လိာ်သးဒီးအီၤတန့ၢ်ဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ခဲအံၤ အ ဝဲဘၣ်အိၣ်ဝဲလၢတီၢ်အူၣ်ဃိာ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဂ့ၢ်ဝီလၢတၢ်လိာ်ဘၢလိာ်ကွီၢ်အီၤလၢအခိၣ်ထံးတခါအံၤန့ၣ် ဘၣ် တၢ်ဆိတလဲက့ၤအီၤ ဒီးခဲအံၤဘၣ်တၢ်လိာ်ကွီၢ်က့ၤအီၤလၢ တၢ်စံၣ်ညီၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ အဆၢဖိ ၅၀၅ (က) န့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်တၢ်ဟ်ဃုာ်အီၤတပူၤယိၤဒီး ပုၤအဂုၤဂၤလၢဘၣ်တၢ်ဖီၣ်ဒီးလိာ်ကွီၢ်အီၤလၢ တၢ်စံၣ်ညီၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဆၢဖိလၢအဒ်သိးသိးတဖၣ် ဒီးတၢ်ဟ်လီၤဆိအီၤဒီး ပုၤလၢဘၣ်တၢ်လိာ်ကွီၢ်အီၤလၢ တၢ် မူးတၢ်ရၢလၢအဂုၤဂၤလၢအလီၤဆိဒီးအီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်စံၣ်ညီၣ်လိာ်ဘၢလိာ်ကွီၢ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ်ပ တုာ်အီၤတစီၤတလီၢ် (အယိ အဝဲကလဲၤဘၣ်လၢ ကွီၢ်ဘျီၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ကပျါလီၤကွံၣ်အီၤဆဲးယံာ်လဲၣ် န့ၣ် တၢ်ကစိၣ်တဖျါနီၣ်တမံၤဘၣ်). အကီၢ်က့ၢ်ကျဲးစး ဒ်သိးအဝဲကထူၣ်ဖျဲးထီၣ်ဘၣ်ဝဲအဂီၢ် ဒီးအဝဲ (အကီၢ်) ထံၣ်လိာ်သးဒီး န့ၣ်သၤကွၢ်သဝီပၤကီၢ် ဘၣ်ဆၣ် အါန့ၢ်အန့ၣ် တၢ်အဂုၤဂၤလၢ အဟံၣ်ဖိယိဖိမၤဝဲသ့န့ၣ် တအိၣ်နီၣ်တမံၤလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒိဖျိသဝီဖိတဂၤ ဘၣ်တၢ်ဖီၣ်န့ၢ်အီၤအယိ ဖဲလၢယူၤလံ ၁၂သီ, ၂၀၂၁ နံၣ် အဟါန့ၣ် လီၢ်ကဝီၤ KNU ပုၤ ဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢ မူကီၢ်ဆၣ်တဖၣ် မၣ်လိာ်ဝဲ ထံလီၤယံၤ သဝီသးပုၤ ရံးသ့ လၢ SAC ဟ်လီၤဃာ်ဝဲတဂၤ အံၤ ကဟဲထံၣ်လိာ်သးဒီးအဝဲသ့န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့မၤ အတၢ်လဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီးအဝဲသ့ ဖဲလၢယူၤလံ ၁၃သီ, ၂၀၂၁ နံၣ် ဒ်သိးကသံကွၢ်သံဒီး ဘၣ်ဃးတၢ်ဖီၣ်သဝီဖိအဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. KNU တၢ်မၤကရူၢ်န့ၣ်ရွဲၣ် လၢအဟံးန့ၢ်မူဒါလၢ ဒိသ့ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အဂုၤဂၤတဂၤအံၤ မၣ်လိာ်အီၤ (SAC သဝီသးပုၤ) ခံဘျီ သၢဘျီညါ ဘၣ်ဆၣ် အဝဲ (ရံးသ့) တလဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီးအီၤဘၣ်. အယိ ဖဲလၢယူၤ ၁၆သီ, ၂၀၂၁ နံၣ် အန့ၢ်န့ၣ် KNLA သုးဒဲခိၣ်ခံ စီၤဝါလိၣ် တၢ်မၤကရူၢ်န့ၣ်ရွဲၣ် ပဒိၣ်စီၤကွၢ်လၢ ဒီးသုးဆှၢခိၣ် စီၤကီၢ်ဆၢ လဲၤဆူထံလီၤ ဃံၤသဝီဒီးသိလ့ၣ်ယိာ် (ဆဲၣ်ကဲး) ဒ်သိးကလဲၤဖီၣ်ဝဲ SAC ထံလီၤဃံၤသဝီသးပုၤ ရံးသ့ ဖဲထံလီၤဃံၤသဝီ, ထံလီၤဃံၤကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိခံဂၤလဲၤဟိာ်စ့ၢ်ကီးအဝဲသ့အံၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိအကျါတဂၤ လၢအအိၣ်ဖဲ အ--- သဝီဒီးအဂၤတဂၤန့ၣ်အိၣ်လၢ ဒ--- သဝီန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ဟဲက့ၤလၢကျဲ လၢက က့ၤဆူ KNLA အသုးကလၢအခါ အဝဲသ့ဘၣ်သဂၢ်ဒီး SAC ခိၣ်သုးရံၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၆၀) သုးဖိ ၂၅ ဂၤလၢ

အဘဉ်တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲအီၤလၢ သုးရၣ်ခိၣ် စ့ၤယၣ်လုတဖုအံၤ ဟဲဒီးသုးသိလုၣ် ၂ ခိၣ်ဖဲဟီၣ်ခိၣ်ဂီၤဒီးလၢဂီၢ် ခိၣ်ကျဲးဒုန့ၣ်လီၤ. ကဘဉ်ဖဲ ဟါခီ ၈ န့ၣ်ရံၣ်တခီအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုးသ့ၣ်တဖၣ် ခးစိယီၤအဝဲ သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. (ဘဉ်ဆဉ် KNLA သုးခိၣ်တဖၣ် ခးဆၢအဝဲသ့ၣ်ဒါ တခးဒါန့ၣ် ပတသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်ဘဉ်). ဒ် သဝီဖိတဖၣ်အဟံၣ်ဖျါဝဲအသိး SAC သဝီသးပုၤအဟံၣ်ဖိယီၤဖိအံၤ တဲဘဉ်ဝဲဒဉ် SAC လၢ KNU တဖၣ် က့ၤကိးဝဲသဝီသးပုၤဆူ KNLA အသုးကလၢန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ခးကဲထီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC သဝီသးပုၤ အံၤ ဃုၢ်ထူၣ်ဖျဲးကွံာ်ဝဲဒဉ်န့ၣ်လီၤ. (ဒ်ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါအသိး ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤ အလီၢ်ခဲတနံၤန့ၣ် SAC သဝီသးပုၤအံၤ ဟးထီၣ်ကွံာ်လၢ ဟီၣ်ကဝီၤအံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ). KNLA သုးခိၣ်တဖၣ် KNU ကရူၢ်န့ၣ် ရဲၣ်ဒီးသဝီဖိတဂၤန့ၣ် ဃုၢ်ပူၤဖျဲးကွံာ်အသးန့ၢ်ဘဉ်ဆဉ်ဒီး အဝဲသ့ၣ်အသိလုၣ်ယီၤတဖၣ် အိၣ်တ့ၢ်ကွံာ်ဝဲဖဲ ကျဲးဒုန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအဂၤတဂၤ စီၤဘ--- လၢအသးနံၣ်အိၣ် ၄၀ လၢအအိၣ်ဖဲဒ--- သဝီအံၤန့ၣ် SAC ခးဘဉ်အသးနါပုၤအယီၤ သံကွံာ်ဝဲဖဲမုၢ်နၤခီ ၁၁ န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. အမါဒီးအဖိယဲၢ်ဂၤ အိၣ် တ့ၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. အမါအံၤ အိၣ်ဒီးသးတၢ်ဆါ ဒီးတၢ်ထီၣ်အီၤတလီၢ်လီၢ်အယီၤ ကဲထီၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ကီတၢ်ခဲလၢ အဝဲဒဉ်ကဘဉ်ကွၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်က့ၤအဖိတဖၣ် ထဲလၢအနီၢ်ကစၢ်တဂၤဒီးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢယူၤလံ ၂၀ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်န့ၣ် လီၢ်ကဝီၤခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် ကရၢကရိၣ်ဒီးခူၣ်လီၤဘါဘၢကွံာ်အီၤ ဒီးမၤန့ၢ်ဝဲ တၢ်သ့ၣ်နီၣ်အလၢထူၣ်လၢ စီၤဘ--- အဂီၢ် ဖဲမိလုတၢ်လီၢ်, ပျံထဉ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆဉ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်နီၣ် အလၢထူၣ်အံၤ ဟံၣ်ဖျါဝဲလၢ အဝဲမုၢ်မၤထူၣ်ရၤလၢ အပူၤကလုာ်အဂီၢ်ဒီးမုၢ်ပုၤတဂၤလၢ အဒုးတၢ်လၢကဒီး န့ၢ်ဘဉ်ဝဲ တၢ်န့ၢ်ပၤလီၤသးဒီးကမၤလီၤမၢ်ကွံာ်ဝဲ SAC သုးမိဖိရိၤတၢ်ဖိတၢ်ကမိၤအံၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘဉ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤဖဲ လၢယူၤလံ ၂၀သီ, ၂၀၂၁ နံၣ် ဖဲမိလုတၢ်လီၢ်, ပျံထဉ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆဉ်, ချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤ ဒုးနံၣ်ဖျါဝဲ ဒ--- သဝီဖိ စီၤဘ--- လၢဘဉ်တၢ်မၤသံအီၤ လၢ SAC ခိၣ်သုးရၣ်နီၣ် ဂံၢ် (၆၀) ဖဲဟီၣ်ခိၣ်ဂီၤဒီးလၢဂီၢ်ခိၣ်ကျဲးဒု ဖဲလၢယူၤလံ ၁၆သီ, ၂၀၂၁ နံၣ် တဂၤအံၤအသ့ၣ်ခိၣ်လၢဂီၢ်ဘဉ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ: KHRG)

## ကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရ် (KHRG) အဂ်ာ်ဖျာ်ကိာ်

ကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢ သဘျုတဖု လၢအၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢကမၤဂ့ၤထီၣ်ပုၤဂ်ဝီခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ် ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤန့ၣ်သဝီဖိတဖု လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အဂ်ာ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ်ာ်တၢ်ကျိၤတဖုအံၤ ဒ်သိးကပၣ် ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤကမျၢၢ်တဖု အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံးသးသ့ၣ်တဖုန့ၣ်လီၤ. နဟ့ၣ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖုဖဲ [www.khrg.org](http://www.khrg.org) အပူၤသ့ၣ်ဖဲန့ၣ်လီၤ.